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RG 0012.1.17.2016                                 
 

 
  P r o t o k ó ł    Nr 40/2016   

                   z  posiedzenia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju,                      
 w dniu 20 października 2016 r. 

 
 

  Obecni jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

  Otwarcia posiedzenia oraz przywitania gości i członków komisji dokonała Przewodnicząca komisji, 
Pani Józefa Boron.  

  Na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad. 

  

Ad. 3. 

  Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron przedstawiła porządek posiedzenia. 

  Wniosków nie zgłoszono. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

               Porządek posiedzenia: 

1. Przywitanie i otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji.  

4. Zaopiniowanie projektów uchwał. 

5. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z dnia 10.10.2016 r.  

6. Wolne wnioski i sprawy bieżące.  

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. 

Komisja przystąpiła do opiniowania następujących projektów uchwał: 

a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata  
2016- 2027 (autopoprawka) 

Projekt ww. uchwały przedstawił i omówił Skarbnik Gminy Zbrosławice, Pani Marzena Żołędziewska 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał, czy na realizację zadania inwestycyjnego 
pn.: „Budowa sieci wodociągowej w ul. Piastowskiej w Zbrosławicach – zabezpieczenie p. 
poż. dla użyteczności publicznej (przedszkole)” zostały pozyskane zewnętrzne środki 
finansowe? 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, iż inwestycja jest w 100% realizowana ze środków Gminy.  

 Radny Pan Klaudiusz Aplik zapytał, dlaczego zakup nieruchomości pod budowę 
przepompowni ścieków w Przezchlebiu został przesunięty na następny rok? 

 Pan Michał Skowron odpowiedział, iż zakup nieruchomości został przesunięty, ponieważ 
procedura podziału nieruchomości przeznaczonej pod cel publiczny zgodnie z umową zawartą 
z geodetą zakończy się 30 grudnia br. 

 Radny Pan Klaudiusz Aplik poprosił o więcej informacji na temat nowego zadania 
inwestycyjnego pn.: „Gminne Centrum Aktywizacji Społecznej i Zawodowej”. 

 Prezes Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o., Pan Rafał Barszcz poinformował,  
iż w najbliższych latach istnieje możliwość pozyskania do 85% środków zewnętrznych na tzw. 
rewitalizację terenów gminnych. Zadanie będzie polegało na rewitalizacji obiektów gminnej 
spółki GZK do celów szkoleniowych, rozbudowie o pomieszczenia, w których społeczeństwo 
wykluczone z udziału w życiu społecznym będzie miało szansę nauczyć się nowego zawodu. 



2 

 

Dopowiedział, iż plan jest taki, aby stworzyć miejsce gdzie będą odbywać się zajęcia, będą 
przeprowadzane działania mające na celu pomoc ludziom. Istnieje zaplecze, są warsztaty 
gdzie młodzież mogła by uzyskać określone przeszkolenie. Jest to temat bardzo rozwojowy. 

 Radna, Pani Krystyna Graca zauważyła, iż jeszcze w 2016 roku 30 tyś zł zostaje 
przeznaczone na ww. Gminne Centrum Aktywizacji Społecznej i Zawodowej. Ponadto 
zapytała na jakich zasadach będzie funkcjonować ww. podmiot, czy będzie to jednostka 
budżetowa lub stowarzyszenie? Radna dopowiedziała, iż Rada Gminy nie powołała takiego 
podmiotu. 

 Pan Rafał Barszcz odpowiedział, że kwota podana przez panią radną w pierwszej kolejności 
zostanie przeznaczona na sporządzenie dokumentacji PFU, czyli Programu Funkcyjno 
Użytkowego, który jest niezbędny, aby wziąć udział w programie rewitalizacyjnym  
i wystartować z wnioskiem o dofinansowanie. Nabór wniosków trwa do końca lutego. Będzie 
to obiekt, który będzie służyć lokalnej społeczności, w tym obiekcie mają znajdować się 
instytucje, które mają służyć ludziom wykluczonym. Będzie to działalność publiczna Urzędu 
Gminy przy udziale spółki, gdzie znajdują się narzędzia, urządzenia, przedmioty itp.  
Nie będzie to osobna jednostka typu biblioteka, jest to nazwa samego obiektu, a działania  
w nim będą prowadzone przez samorząd lokalny, czyli Gminę Zbrosławice. 

 Pani Krystyna Graca poinformowała, iż w innych gminach także funkcjonuje ww. centrum, 
które zajmuje się aktywizacją ludzi wykluczonych i bezrobotnych. Natomiast działa ono jako,  
jednostka budżetowa lub stowarzyszenie, które samodzielnie występuje o środki zewnętrzne. 
Pani Graca dopowiedziała, iż w innych gminach najpierw powstała jednostka a później 
ubiegano się o dofinansowanie.  

 W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, iż Gmina chce złożyć wniosek  
o dofinansowanie na tzw. miękkie zadania, czyli działania przeciw wykluczeniu społecznemu. 
Na terenie Gminy Zbrosławice istnieje i funkcjonuje GOPS, w którym pracują ludzie znający 
się na problemach społecznych. Pani Sosada dopowiedziała, iż jest to faza koncepcyjna, 
projektowa, Gmina chce zrobić projekt, ubiegać się o pieniądze. Natomiast gdy okaże się,  
że dofinansowanie zostało przyznane to wtedy będzie czas, aby zastanowić się nad tym,  
czy korzystniej będzie rozbudować jednostkę, którą dysponujemy np. GOPS i przy 
współudziale gminnej spółki GZK można będzie realizować ww. przedsięwzięcia albo trzeba 
będzie utworzyć nową jednostkę. Póki co koncepcją jest pozyskanie środków jako Gmina. 
Pani W-ce Wójt poinformowała także, iż jest to sprawa rozwojowa, gdzie na dzień dzisiejszy   
tworzenie nowych struktur jest zbędne. 

 Radna pani Graca poinformowała, iż spotkała się z przypadkiem, że w Gminach są jednostki 
budżetowe i te jednostki dostały dofinansowanie o którym jest mowa.  

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2016 

Projekt ww. uchwały przedstawił i omówił Skarbnik Gminy Zbrosławice, Pani Marzena 
Żołędziewska 

 Radna Pani Krystyna Graca zadała pytanie dotyczące Gminnego Centrum Aktywizacji 
Społecznej i Zawodowej. Powiedziała, iż w tym roku na ten cel przeznacza się kwotę 30 tyś zł, 
a w następnym roku 400 tyś zł. Radna chciałaby konkretnie dowiedzieć się, na co zostaną 
przeznaczone ww. środki finansowe?  

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Pan Jakub Kukliński odpowiedział, iż te środki 
są zarezerwowane na wkład własny do dofinansowania. Założyliśmy, iż całe przedsięwzięcie 
będzie kosztować około 3 mln zł. 

 Radna Graca powiedziała, iż nic nie rozumie. Zapytała, jakie przedsięwzięcie będzie 
kosztowało 3 mln zł? 

 Pan Kukliński odpowiedział, iż założono, że stworzenie Gminnego Centrum Aktywizacji 
Społecznej i Zawodowej będzie kosztowało około 3 mln zł. Kwota 430 tyś zł to wkład własny 
Gminy Zbrosławice, z czego 30 tyś zł zostanie przeznaczone na stworzenie programu 
funkcjonalno – użytkowego. 
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 Pani W-ce Wójt poinformowała, iż stworzenie Gminnego Centrum Aktywizacji Społecznej  
i Zawodowej znajduje się na etapie koncepcji. Najpierw trzeba zlecić wykonanie planu 
funkcjonalno – użytkowego, aby w ogóle móc wystartować o dofinansowanie. Jeżeli ww. plan 
zostanie opracowany to na kolejnym posiedzeniu będzie przedstawiony radnym. 

 Przewodniczący Pan Jan Fels stwierdził, iż jest możliwość pozyskania środków finansowych 
natomiast jeszcze nie ma dokładnej koncepcji na co je przeznaczyć. 

 Pani W-ce Wójt odpowiedziała, iż jest wizja. Rozbudowa bazy spółki GZK w taki sposób,  
aby mogli się w niej kształcić przyszli fachowcy. Wspomniała, iż przy okazji rewitalizacji 
istnieje możliwość doposażenia spółki w dodatkowy sprzęt oraz narzędzia. 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

W-ce Wójt Pani Katarzyna Sosada poprosiła, aby w następnej kolejności zaopiniować projekt uchwały 
na druku nr V. 

c) w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Zbrosławice do projektu w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014-2020, 
współfinansowanego z środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego 

Projekt ww. uchwały przedstawił i omówił W-ce Wójt Gminy Zbrosławice, Pani Katarzyna Sosada. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zapytał, czy w ramach ww. projektu istnieje 
możliwość pozyskania środków na tzw. twarde zadania? Zaproponował, aby w świetlicy  
w Karchowicach stworzyć Klub Seniora. 

 Pani W-ce Wójt odpowiedziała, iż niestety nie istnieje taka możliwość. 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

d) w sprawie ustalenia dopłaty do taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków, zatwierdzonych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach 

Projekt ww. uchwały przedstawił i omówił pracownik Wydziału GK, Pan Michał Skowron. 

Uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (13 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących”). 

e) w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa dotyczącego wprowadzenia 
dodatkowych przedsięwzięć 

Projekt ww. uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels. 

 Radny, Pan Rafał Kubik zapytał, dlaczego w terminarzu na stronie internetowej nie 
umieszczono informacji o zebraniu sołeckim w Wilkowicach?  

 Wójt Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż jest to niedopatrzenie ze strony Urzędu Gminy. 

 Radna Pani Krystyna Graca, zapytała czy wniosek dotyczy tego samego przedsięwzięcia co 
wcześniej tylko kwota została zmieniona? 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels odczytał wniosek sołectwa Wilkowice. Natomiast 
Pan Jakub Kukliński wyjaśnił, iż sołtys z powodu oszczędności w 2016 roku złożył wniosek  
o dodanie dodatkowego przedsięwzięcia. W pierwszym złożonym wniosku podał za dużą 
kwotę, dlatego musiał zwołać ponowne zebranie i złożyć nowy wniosek zawierający 
prawidłową kwotę pozostałą do wydania w 2016 roku. 

Więcej uwag, ani zapytań nie wniesiono. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały (12 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw” i 1 głos „wstrzymujący”). 
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Ad. 5. 

Protokół z dnia 10.10.2016 roku został przyjęty jednogłośnie (13 głosów „za”).   

 

Ad. 6. 

Brak. 

 

Ad. 7. 

Przewodnicząca komisji, Pani Józefa Boron podziękowała za udział w posiedzeniu, dokonując tym 
samym jego zamknięcia. 

   

Protokołował                                                                                            Przewodnicząca komisji 
Referent P. Kupka              Józefa Boron 
 
  

 

 

 Załączniki do protokołu oraz nagranie dźwiękowe z posiedzenia komisji są dostępne w biurze Rady 
Gminy. 

 

 


